
رئیس انجمن گاوداران:پشت پرده
ممنوعیت صادرات شیرخشک/ ماجرا
ــدالت اداری ــوان ع ــه دی را ب

میکشانیم

رئیس انجمن صنفی گاوداران معتقد است که پشت پرده ممنوعیت صادرات
شیرخشک،کارخانههای لبنی به ویژه کارخانههای دولتی هستند که
میخواهند از محل واردات، حاشیههای زیان خود را جبران کنند که در
این باره وزیر کشاورزی مخالفت خود را کتبا اعلام کرده و اگر به

نتیجه نرسد، این مسئله را به دیوان عدالت اداری میکشانیم.

به گزارش ایسنا، اواخر مرداد ماه امسال محمد شریعتمداری – وزیر
صنعت، معدن و تجارت – در نامهای به رییس کل گمرک ممنوعیت صادرات
انواع کاغذ شامل کاغذ چاپ، بستهبندی و روزنامه، انواع پیژو،
انواع شیرخشک سنتی، انواع شیرخشک اطفال، چای فله و بستهبندی و
کره در بستهبندیهای بالای ۵۰۰ گرم را از ابتدای شهریورماه اعلام

کرد.

در پی ابلاغ این مصوبه احمد مقدسی در نشست خبری امروز در پاسخ به
سوال خبرنگار ایسنا، مبنی بر اینکه دلیل این ممنوعیت و قرار
گرفتن شیرخشک در ردیف کالاهای اساسی مشمول ارز ۴۲۰۰ تومانی دولتی
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برای واردات را چه میدانید؟ اظهارکرد: ماجرا از این قرار است که
طی سالهای گذشته کارخانههای لبنی شیر خام را از دامداران تحویل
میگرفتند و با کارمزد و گرفتن خامه و چربی آن شیر خشک را صادر
میکردند که در واقع در این سیستم کارخانههای لبنی بودند که برای
دامداران و کارخانههای شیرخشک تعیین تکلیف میکردند و البته با
توجه به اینکه قیمت شیرخشک در دنیا با یارانه از سوی دولتهای
مختلف پایین آمده بود، قدرت رقابت برای این محصول وجود نداشت به
همین سبب دولت سال گذشته ۲۰۰ میلیارد تومان یارانه در این زمینه
در نظر گرفت که تقریبا به ازای هر کیلو صادرات شیرخشک یک دلار

اختصاص پیدا میکرد.

وی افزود: همین عامل سبب شد تا حدود سی هزار تن شیرخشک باقی
مانده در انبارها صادر شود که ارزشی حدود ۷۰ میلیون دلار معادل

بیش از ۱۰ درصد صادرات کل لبنیات در سال گذشته داشت.

رئیس انجمن صنفی گاوداران ادامه داد: امسال در پی افزایش نرخ ارز
دامداران ارتباط خود را کارخانجات شیرخشک به صورت مستقیم برقرار
کردند و از اوایل مرداد ماه خودشان به صورت مستقیم شیرخشک را
البته بدون یارانه دولتی صادر میکردند، اما ناگهان برخلاف قانون
وزیر صنعت، معدن و تجارت مصوبهای ابلاغ کرد که براساس آن صادرات

شیرخشک ممنوع شد.

مقدسی با بیان اینکه پشت پرده ممنوعیت صادرات شیرخشک، واردات آن
از سوی کارخانههای لبنی است، گفت: جالب اینکه در پی این اعلام
ممنوعیت شیرخشک آن هم توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت در ردیف
کالاهای اساسی برای واردات قرار میگیرد تا مشمول ارز دولتی ۴۲۰۰
تومانی شود، سوال اینجاست که وزارت صنعت، معدن و تجارت چرا برخلاف
قانون تمرکز وظایف بازرگانی بخش کشاورزی و برخلاف بسته ارزی جدید
اقدام به ممنوع کردن صادرات شیرخشک و صدور مجوز برای واردات آن
کرده است، آن هم در شرایطی که کشور میتواند در بازه زمانی کنونی

از فرصت صادرات شیرخشک به بهترین نحو استفاده کند؟

مخالفت وزیر کشاورزی با ابلاغیه شریعتمداری

وی در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا مبنی بر اینکه آیا این مسئله
را با وزارت جهاد کشاورزی در میان گذاشتهاید؟ اینگونه توضیح داد
که پس از ابلاغ این مصوبه به وزارت جهاد کشاورزی رفتیم و جالب
اینکه حتی این مصوبه برای وزارت جهاد کشاورزی ارسال نشده و آقای



وزیر از این مسئله بی اطلاع بود. در این راستا حجتی طی مکاتبهای
مخالفت خود را با مصوبهای که شریعتمداری آن را ابلاغ کرده بود،
اعلام کرد، اما اگر این مصوبه لغو نشود قطعا آن را به دیوان عدالت
اداری ارجاع میدهیم، چرا که نباید شاهد این باشیم که با یک مصوبه

و یا بخشنامه دولتی نادرست صنعتی به این بزرگی از بین برود.

کارخانههای لبنی، پشت پرده ممنوعیت صادرات شیرخشک

به گزارش ایسنا، همچنین سلیمی – دبیر انجمن صنفی تولیدکنندگان
شیرخشک صنعتی – در ادامه با تایید این مطلب که پشت پرده ممنوعیت
صادرات شیرخشک کارخانههای لبنی هستند که میخواهند این محصول را
وارد کنند، خاطرنشان کرد: سابقه تاریخی چنین اقدامی به سالهای ۹۱
و ۹۲ و دقیقا زمانی که کشور دچار مشکلات و نوسانات ارزی شده بود،
برمیگردد. در آن زمان برای واردات شیرخشک ارز ۱۲۲۴ تومانی اختصاص
میدادند که در همان سال ۲۴ هزار تن شیرخشک وارد شد و بیش از ۸۰۰
میلیارد تومان صنایع مرتبط با لبنیات از دامداریها تا کارخانهها
هزینه کردند تا بالانس تعادلی در این بازار برقرار شود،چرا که ۲۴
هزار تن شیرخشک وارداتی همه چیز را به هم زده بود و هم اکنون نیز
عدهای از کارخانههای لبنی درخواست واردات ۲۵ هزار تن شیرخشک را

مصرف کردهاند.

وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا با درخواست کارخانههای
لبنی برای واردات شیرخشک موافقت شده است، گفت: هنگامی که برای
واردات شیرخشـک ارز دولتـی ۴۲۰۰ تومـانی اختصـاص داده و آن را در
فهرست کالاهای اساسی قرار میدهند به این معنی است که موافقت برای
واردات شیرخشک نیز صورت گرفته است اما این اتفاق به هیچ وجه
نباید بیفتد چرا که به دامدارانی که در شرایط اقتصادی امروز

همواره در زیان هستند، آسیب جدی وارد میکند.

سلیمی همچنین در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره اینکه چرا نباید
شیرخشک یا هر محصول دیگری در بازار داخلی و خارجی با یکدیگر
رقابت کنند و توامان صادرات و واردات آنها آزاد باشد؟ تاکید کرد:
اگر همه شرایط واردات شیرخشک از تخصیص ارز تا مسائل دیگر با
صادرات این محصول برابر باشد هیچ مخالفتی با این مسئله نداریم با
وجود اینکه کشور هیچ نیازی به صادرات شیرخشک ندارد تا ابلاغ
ممنوعیت صادرات از سوی وزیر صنعت، معدن و تجارت، این محصول در
ردیف کالاهای صادراتی بخش کشاورزی قرار داشت، اما اگر واردات
شیرخشک با ارز آزاد صورت گیرد و به این محصول ارز ۴۲۰۰ تومانی



ندهند، هیچ کس نمیتواند با تولید کنندگان شیرخشک در داخل کشور
رقابت کند.

ــود ــهم ک ــادرات س ــاجرای ص م
کشاورزان ایرانی چیست؟

درحالی که چندی پیش وزیر کشاورزی از صادرات سهم کود کشاورزان
ایرانی توسط مجتمعهای پتروشیمی انتقاد کرد، این شرکتها این موضوع
را تکذیب کردند و از فروش حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار تن کود به

وزارت جهاد کشاورزی خبر دادند.

به گزارش ایسنا، محمود حجتی اعلام کرد که پتروشیمیها سهم کود
کشاورزان ایرانی را صادر کردهاند و گفت:چند ماه اخیر متوجه شدیم
شرکتهای پتروشیمی، با استفاده از ذخایر تجدیدناپذیر کشور ۴.۵
میلیون تن کود تولید کردهاند که باید دو میلیون تن از آن را در

اختیار کشاورز داخلی قرار دهند اما همه آن را صادر میکنند.

در این راستا دبیرکل انجمن صنفی کارفرمایی صنعت پتروشیمی، در
گفتوگو با ایسنا با بیان اینکه وزارت جهاد کشاورزی بیش از میزان
کنونی  نیازی به کود ندارد، اظهار کرد: یکی از بزرگترین مجتمعهای
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تولید کود مجتمع پردیس در واقع در عسلویه است. وزارت جهاد
کشاورزی از دوری این مجتمع گلایه دارد و میگوید هزینه حمل از این

مجتمع گران است که در این زمینه کاری از دست ما برنمیآید.

احمد مهدوی درمورد میزان فروش کود توسط شرکتهای پتروشیمی به
وزارت جهاد کشاورزی در سال گذشته گفت: سال گذشته حدود یک میلیون
و ۷۰۰ هزار تن کود به وزارت کشاورزی فروخته شد که این میزان
تقریبا در حال حاضر ثابت مانده است. به طور کلی میزان کود تولیدی
حدود پنج میلیون تن است که حدود یک میلیون و ۷۰۰ هزار تن به

وزارت کشاورزی فروخته میشود و مابقی آن صادر میشود.

وی با تاکید بر اینکه وزارت جهاد کشاورزی هر کیلوگرم کود را با
قیمت ۶۱۲ تومان که قیمتی دستوری است خریداری میکند، توضیح داد:
به عبارت دیگر کود را با ۴۰ درصد تخفیف خریداری میکنند که خلاف
قانون است. البته آنها کود را با قیمت کیلویی ۷۸۰ تومان در
اختیار کشاورز قرار میدهند که ظاهرا هزینه حمل و نقل به قیمت

اصلی اضافه شده است.

مهدوی درمورد مجتمعهای تولیدکننده کود گفت: مجتمعهای خراسان،
شیراز، کرمانشاه و… کود تولید میکنند اما وزارت جهاد کشاورزی
میخواهد همه کود مورد نیاز خود را از یک مجتمع خریداری کند؛ در

حالی که هر مجتمعی حق دارد بخشی از تولید خود را صادر کند.

در طرح سوال از وزیر کشاورزی /
لاهـوتی: ۳ میلیـون تـن برنـج از
مبــادی رســمی و غیررســمی وارد

کشور میشود
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نماینده لنگرود با بیان اینکه ۳ میلیون تن برنج از مبادی رسمی و
غیر رسمی وارد کشور میشود، گفت: عملکرد وزارت کشاورزی باعث شده

که کشاورزان ما امروز سرایدار پولدارها و سرمایهدارها شوند.

به گزارش ایسنا مهرداد لاهوتی در جلسه علنی امروز (چهارشنبه) در
طرح سوال از وزیر کشاورزی گفت: سوال بنده در سه محور برنج،
ابریشم و گندم و افزایش واردات دستهبندی میشود، وارداتی که کشور

ما را بیچاره کرده است.

نماینده لنگرود ادامه داد: زمانی وزیر کشاورزی درباره واردات
میگفت که اختیار با وزارت بازرگانی است. ما در مجلس این اختیار
را به وزارت کشاورزی دادیم ولی هنوز اتفاقی رخ نداده است. امسال
نیز در سال حمایت از کالای ایرانی هستیم ولی شاهد واردات بی رویه

در کشور میباشیم.

لاهوتی خطاب به وزیر کشاورزی گفت: آقای وزیر شما روزی گفتید که
نیاز سالانه هر ایرانی به برنج ۳۶ کیلو است که جمع آن ۲ میلیون و
۸۰۰ هزار تن گندم و برنج میشود. ما در کشور سالانه ۲ میلیون و ۴۰۰
هزار تن تولید برنج داریم، یعنی باقیمانده نیازمان در کشور ۵۰۰
هزار تن است، اما بیش از ۳ میلیون تن برنج وارد کشور میشود. گندم
را کیلویی ۸۰۰ تومان وارد کشور میکنند و بعد آن را با ماسه مخلوط
کرده و آن را کیلویی ۱۳۲۰ تومان میفروشند. بعد از آن هم جشن

خودکفایی گندم میگیرند. این یک ظلم به مردم است.

وی با تاکید بر اینکه وزیر باید پاسخ ملت را بدهد، گفت: در



ابریشم نیز وضعیت همین گونه است. روزی ۱۱۰۰ تا ۱۵۰۰ تن ابریشم در
کشور تولید میکردیم و تعرفه واردات ۲۰۰ درصد بود، اکنون تعرفه
واردات ابریشم به ۱۵ درصد رسیده است، این یعنی ابریشم با تعرفه

صفر وارد میشود.

این نماینده مجلس ادامه داد: ما در کشورمان با واردات این گونه
برخورد میکنیم از آن طرف در آمریکا تعرفه کالای چینی را بالا آورده
و محدودیت ایجاد میکنند. آقای وزیر پاسخ مردم را بدهید که

میخواهید با این وضع واردات چه کنید؟

وی با اشاره به واردات موز با تعرفه ۵ درصد گفت: تعرفه واردات
موز آنقدر پایین آمده که در سبد غذایی مردم جای سیب و پرتقال را
گرفته است که این باعث شده حدود ۵۰۰ هزار تن سیب در سردخانهها
روی دست کشاورز بماند. سیبی که برای کشاورز کیلویی ۱۵۰۰ تومان

تمام میشود، اما از او کیلویی ۵۰۰ تومان هم نمیخرند.

لاهوتی با بیان اینکه نباید واردات و صادرات در انحصار یک نفر
باشد، گفت: واردات مرغ و نهادهای دام وطیور همه در دست یک نفر
است. این وضعیت باعث شده که تولید دام از ۳۲۰ میلیون تن در زمان
آغاز وزارت آقای حجتی امروز به ۶۵ میلیون تن برسد، وارداتی که
تنها توسط ۴ نفر انجام می شود و گوشت را از برزیل به کشور وارد

می کنند.

به گزارش ایسنا، نماینده لنگرود در بخش دوم صحبتهایش مجددا به
موضوع واردات ابریشم اشاره و اظهارکرد: اگر ابریشم دست چینیها
بود، ۱۵۰۰ تن را تبدیل به ۱۰ هزار تن می کردند نه اینکه در کشور
ما این میزان به ۱۰۰ تن برسد، این ها همه به دلیل کاهش تعرفه

واردات است.

وی با تاکید بر اینکه بهترین کیفیت ابریشم را کشور ما دارد، گفت:
ما تولید کننده بهترین و با کیفیتترین برنج هستیم، اما اکنون

کشاورز نمیتواند این برنج با کیفیت را بفروشد.

وی ادامه داد: ۷ هزار تن از باغات چای، ۴ هزار تن از باغات توت و
۳ هزار تن از باغات برنج تبدیل به ویلا شده است، این یعنی شما
کشـاورزان مـا را تبـدیل بـه سـرایدار پولـدارها و سـرمایهدارها

کردهاید.

لاهوتی همچنین گفت: اخبار غیر موثقی رسیده که شورای اقتصاد،



افزایش قیمت چای را به میزان ۴ درصد تعیین کرده انتظار میرفت که
حداقل افزایش قیمت به اندازه تورم باشد.

در پایان صحبتهای لاهوتی، مطهری رئیس جلسه گفت: وزارت کشاورزی در
متنی تذکر داده است که واردات برنج ۳ میلیون تن نیست.

مطهری از لاهوتی خواست تا در این باره توضیح دهد، لاهوتی در توضیح
گفت: واردات برنج از مبادی رسمی یک و نیم میلیون تن است، اما ما
تا صحبت از قاچاق میکنیم فضا را به سمت کولهبری میبرند. حال
اینکه یک و نیم میلیون تن باقیمانده از مبادی رسمی تحت عنوان ته
لنجی  وارد کشور میشود و این وزیر است که باید جلوی آن را بگیرد.

ــوق ــاورزی: حق ــاون وزیرکش مع
کارکنان ما با سایر وزارتخانه

ها فاصله دارد

https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%ad%d9%82%d9%88%d9%82-%da%a9%d8%a7%d8%b1%da%a9%d9%86%d8%a7%d9%86-%d9%85%d8%a7-%d8%a8%d8%a7-%d8%b3/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%ad%d9%82%d9%88%d9%82-%da%a9%d8%a7%d8%b1%da%a9%d9%86%d8%a7%d9%86-%d9%85%d8%a7-%d8%a8%d8%a7-%d8%b3/
https://agrofoodnews.com/%d9%85%d8%b9%d8%a7%d9%88%d9%86-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%ad%d9%82%d9%88%d9%82-%da%a9%d8%a7%d8%b1%da%a9%d9%86%d8%a7%d9%86-%d9%85%d8%a7-%d8%a8%d8%a7-%d8%b3/


معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت
جهـاد کشـاورزی گفـت: بـا وجـود افزایـش حقـوق
کارکنان این وزارتخانه در دولت یازدهم هنوز
میان دریافتی آنان با سایر وزارتخانه ها

فاصله وجود دارد.
به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، «محمدعلی جوادی» در حاشیه مراسم
کلنگ زنی طرح ساخت مجموعه تالارها و رستوران های مجتمع رفاهی باغ
لاله در غرب تهران افزود: در آخرین جلساتی که با سازمان استخدامی
کشور داشتیم به ما قول دادند افزایش ۲۰ درصدی افزایش حقوق

کارکنان وزارت جهادکشاورزی تا پایان امسال عملی شود.
جوادی یادآوری کرد: وزارت جهاد کشاورزی به لحاظ وسعت فعالیت و
شمار کارکنان جزو سه وزارتخانه اول کشور است و ۷۲ هزار کارمند در

کل کشور داریم.
وی گفت: طرح تربیت مدیران آینده در وزارت جهاد کشاورزی از ۲سال

پیش کلید خورده و اکنون به مرحله بهره برداری رسیده است.
به گفته وی، برای انتخاب مدیران نخبه و جوان از داخل وزارتخانه
آزمون های رفتاری و تئوری داریم و کارگاه های آموزشی برگزار می

شود.
وی افزود: در رویکرد جدید تربیت مدیران آینده به زنان و جوانان

برای کسب جایگاه های مدیریتی توجه شده است.
طرح ساخت مجموعه تالارها و رستوران های مجتمع رفاهی باغ لاله با
هدف ارایه خدمات رفاهی به کارکنان وزارتخانه و مردم منطقه غرب
تهران در سطح ۱۶ هزار و ۷۰۰ متر مربع ساخته می شود و بر پایه
برآوردها، مرحله نخست آن در نیمه سال ۱۳۹۷ به بهره برداری می

رسد.
این طرح در چهار طبقه اجرا می شود و هشت تالار و هر تالار با وسعت

۵۰۰ تا ۵۵۰ متر دارد.
در مجموعه تالارها و رستوران های باغ لاله، ۲پارکینگ، یک رستوران،

چهار سالن غذاخوری و یک باغ بر بام ساختمان پیش بینی شده است.



حجتـی وزیـر جهـاد کشـاورزی دولـت
دوازدهم شد

نماینـدگان مجلـس شـورای اسلامـی بـا ۱۶۴رای
موافق،محمود حجتی را به عنوان وزیر جهاد

کشاورزی دولت دوازدهم انتخاب کردند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی امروز یکشنبه مجلس
با۱۶۴رای موافق، ۹۴ رای مخالف،۲۳ رای ممتنع از ۲۸۸ نماینده حاضر،

محمود حجتی را به عنوان وزیر جهاد کشاورزی انتخاب کردند.
نمایندگان مجلس شورای اسلامی بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی دولت
دوازدهم را از سه شنبه گذشته در مجلس شورای اسلامی آغاز کردند و
بررسی صلاحیت وزیران پیشنهادی در پنج روز و هشت جلسه کاری به

اتمام رسید.
حجتی هفدهم مهرماه ۱۳۳۴ در شهرستان نجف آباد به دنیا آمد، وی در
سال ۱۳۵۴ در دانشگاه کار پذیرفته و در سال ۱۳۶۶ از این دانشگاه

فارغ التحصیل شد.
حجتی پس از پیروزی انقلاب اسلامی با فرمان حضرت امام خمینی (ره)

مامور تشکیل جهادسازندگی در استان چهارمحال و بختیاری شد.
وی با وقوع جنگ تحمیلی در سال ۱۳۵۹ و با حضور مستمر در جبهه های
جنگ علاوه برکمک به راه اندازی ستادهای پشتیبانی مهندسی جنگ خود

https://agrofoodnews.com/%d8%ad%d8%ac%d8%aa%db%8c-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%af%d9%88%d9%84%d8%aa-%d8%af%d9%88%d8%a7%d8%b2%d8%af%d9%87%d9%85-%d8%b4%d8%af/
https://agrofoodnews.com/%d8%ad%d8%ac%d8%aa%db%8c-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%af%d9%88%d9%84%d8%aa-%d8%af%d9%88%d8%a7%d8%b2%d8%af%d9%87%d9%85-%d8%b4%d8%af/


به عنوان یک جهادگر در عملیات های مختلف حضور یافت.
پس از پایان جنگ تحمیلی از سال ۱۳۶۸ تا ۱۳۷۳ استاندار سیستان و

بلوچستان بود.
سال ۱۳۷۳ مجری طرح سد کرخه شد.

از سال ۱۳۷۶ تا سال ۱۳۷۹ تصدی وزارت راه و ترابری را بر عهده
گرفت.

حجتی در سال ۱۳۷۹ که قانون ادغام وزارت کشاوری و جهاد سازندگی در
مجلس شورای اسلامی تصویب شد، مدیریت و هدایت وزارتخانه جدید را

عهده دار شد.
خودکفایی گندم برای نخستین بار در دوران پنج ساله تصدی وی در

وزارت جهاد کشاورزی رخ داد.
در سال ۱۳۸۴ به عنوان رییس هیات مدیره هلدینگ عمران و مسکن بنیاد

مستضعفان کشور منصوب شد.
با تشکیل دولت یازدهم در سال ۱۳۹۲ به عنوان وزیرجهاد کشاورزی از

مجلس شورای اسلامی رای اعتماد گرفت.
خودکفایی گندم و ۲۱ درصد رشد تولیدات بخش کشاورزی در مقایسه با
سال آغاز به کار دولت و رساندن آن به مرز ۱۱۸ میلیون تن از

دستاوردهای این دوره بود.
تولید محصولات و نهاده های راهبردی، ایجاد اشتغال، حفاظت و صیانت
از منابع طبیعی و عملیات آبخیزداری، توسعه زیرساختها، طرحهای
توسعه و خودکفایی گندم، دانههای روغنی، برنج، چغندر قند و نیشکر،
حبوبات، پنبه، نهاده بذر و نهال،ایجاد و توسعه سامانههای نوین
آبیاری،افزایش تولید زیتون، توسعه، تولید و فرآوری گیاهان دارویی
و توسعه باغ ها در اراضی شیب دار، توسعه صادرات، آبخیزداری،
زراعت چوب،تولید گوشت قرمز، شیر، مرغ و تخممرغ، توسعه نوغانداری،
پرورش ماهی در قفس، توجه به زنجیرههای عرضه و مدیریت بازار و
تامین عرضه محصولات راهبردی و توسعه گلخانه ها از اهم برنامه های

حجتی برای دوره دوم اداره وزارت جهادکشاورزی اعلام شده است.

یـــک مقـــام ارشـــد در وزارت

https://agrofoodnews.com/%db%8c%da%a9-%d9%85%d9%82%d8%a7%d9%85-%d8%a7%d8%b1%d8%b4%d8%af-%d8%af%d8%b1-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c%d8%ad%d8%ac%d8%aa%db%8c-%d9%88%d8%b2%db%8c/


کشـاورزی:”حجتی” وزیـر کشـاورزی
میماند

یک مقام ارشد در وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد که حجتی با درخواست
اتحادیهها و تشکلهای بخش خصوصی و تاکید مسئولان دولتی برای دولت
دوازدهم در وزارت جهاد کشاورزی باقی میماند و به نظر میرسد
روحانی او را برای این وزارتخانه مجددا به مجلس شورای اسلامی

معرفی کند.

از ابتدای امسال زمزمههای کنارهگیری حجتی از دولت یازدهم یا
انصراف او از ماندن در این وزارتخانه برای دولت دوازدهم به گوش
میرسید که البته دلایل مختلفی برای این تصمیم مطرح میشد تا جایی
که حتی به حلالیت طلبی حجتی در آخرین جلسه شورای معاونین وزارت

جهاد کشاورزی رسید.

اما به تازگی یک مقام ارشد در وزارت جهاد کشاورزی در این باره به
ایسنا گفت: با درخواست تشکلهای مختلف بخش خصوصی و تاکید رییس
جمهور، معاون اول رییس جمهور و برخی از بزرگان نظام، محمود حجتی

در وزارت جهاد کشاورزی میماند.

وی افزود: با توجه به رضایت حجتی و شخص رییس جمهور، به نظر میرسد
روحانی وی را به عنوان وزیر پیشنهادی جهاد کشاورزی در دولت

دوازدهم به مجلس شورای اسلامی معرفی کند.

https://agrofoodnews.com/%db%8c%da%a9-%d9%85%d9%82%d8%a7%d9%85-%d8%a7%d8%b1%d8%b4%d8%af-%d8%af%d8%b1-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c%d8%ad%d8%ac%d8%aa%db%8c-%d9%88%d8%b2%db%8c/
https://agrofoodnews.com/%db%8c%da%a9-%d9%85%d9%82%d8%a7%d9%85-%d8%a7%d8%b1%d8%b4%d8%af-%d8%af%d8%b1-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c%d8%ad%d8%ac%d8%aa%db%8c-%d9%88%d8%b2%db%8c/


وزیر جهاد کشاورزی وارد رم شد

محمود حجتی وزیر جهاد کشاورزی جمهوری اسلامی
ایران برای شرکت در اجلاس بین المللی سازمان
وخواربار وکشاورزی ملل متحد (فائو)، در صدر

هیاتی وارد شهر رم شد. چهلمین اجلاس بین
المللـی فـائو از روز دوشنبـه در مقرفـائو در
شهـر رم بـا حضـور وزرای کشـاورزی کشورهـای
مختلف برگزار می شود و حجتی در این نشست

سخنرانی خواهد کرد.
این اجلاس تا روز شنبه ۸ ژوئن (۱۷ تیر) ادامه خواهد داشت.

کنفرانس بین المللی سازمان خواربار و کشاورزی ملل متحد مهمترین
نشست تصمیم گیری این سازمان است که هر دو سال یک بار با حضور
وزیران کشاورزی و برخی از روسای جمهور و سایر مقامات ۱۹۴ کشور

عضو فائو برگزار می شود.
شرکت کنندگان در این کنفرانس درباره موضوعات مهم منطقه ای، اوضاع
تغذیه و کشاورزی، کمبود آب ، کشاورزی خانوادگی و کاهش ضایعات

محصولات کشاورزی و غذایی به بحث و گفت و گو می پردازند.

https://agrofoodnews.com/%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%88%d8%a7%d8%b1%d8%af-%d8%b1%d9%85-%d8%b4%d8%af/


کیـوی؛ زمینـه ای بـرای همکـاری
ــه ــد در عرص ــران و نیوزیلن ای

کشاورزی

سـفیر ایـران در نیوزیلنـد روز سـه شنبـه در
آستانه سفر وزیر کشاورزی این کشور به تهران
برای توسعه همکاری های دو جانبه، میوه کیوی
را کـه کشورمـان از تولیدکننـدگان بـزرگ ایـن
میوه است زمینه ای برای افزایش همکاری های
دو جـانبه در بخـش کشـاورزی و صـادرات ایـن

محصول دانست.

‘جلال الدین نمینی میانجی’ سفیر ایران در نیوزیلند روز سه شنبه در
گفت وگو با خبرنگار ایرنا، با اشاره به سفر مدیر امور بین الملل
شرکت ‘زسپری’ (Zespri) به همراه هیات نیوزیلندی به تهران، گفت:

https://agrofoodnews.com/%da%a9%db%8c%d9%88%db%8c%d8%9b-%d8%b2%d9%85%db%8c%d9%86%d9%87-%d8%a7%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%87%d9%85%da%a9%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d9%86%db%8c%d9%88%d8%b2/
https://agrofoodnews.com/%da%a9%db%8c%d9%88%db%8c%d8%9b-%d8%b2%d9%85%db%8c%d9%86%d9%87-%d8%a7%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%87%d9%85%da%a9%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d9%86%db%8c%d9%88%d8%b2/
https://agrofoodnews.com/%da%a9%db%8c%d9%88%db%8c%d8%9b-%d8%b2%d9%85%db%8c%d9%86%d9%87-%d8%a7%db%8c-%d8%a8%d8%b1%d8%a7%db%8c-%d9%87%d9%85%da%a9%d8%a7%d8%b1%db%8c-%d8%a7%db%8c%d8%b1%d8%a7%d9%86-%d9%88-%d9%86%db%8c%d9%88%d8%b2/


با در نظر گرفتن قابلیت ایران در تولید کیوی با کیفیت مناسب و
میزان بالا، باغداران ایرانی می توانند با شرکت زسپری در زمینه
صادرات کیوی ایرانی به سایر کشورها با قیمت مناسب و با برند

‘زسپری’ همکاری کنند.
وی گفت: بکارگیری فناوری های جدید برای بهبود کیفیت محصولات کیوی
ایران به ویژه تولید کیوی طلایی از زمینه های همکاری شرکت زسپری

با تولیدکنندگان میوه کیوی در ایران است.
به گفته وی، این شرکت نیوزیلندی می تواند سرمایه گذاری در استان
های گیلان و مازندران را توسعه داده و فناوری های جدید در زمینه

بهبود فرآوری میوه کیوی و صادرات آن را وارد کشورمان کند.
سفیر ایران، شرکت ‘زسپری’ نیوزیلند را از بزرگترین شرکت های دنیا
معرفی کرد که در زمینه تولید و صادرات کیوی فعالیت دارد و گفت:
زسپری معروفترین برند جهانی میوه کیوی است. این شرکت اخیرا در
گام نخست با باغداران استان مازندران در زمینه خرید ۱۰ هزار تن
از محصولات کیوی جهت بسته بندی و صادرات توافق کرده و سرمایه

گذاری در این استان آغاز شده است.
وی تاکید کرد شرکت زسپری تمایل به توسعه سرمایه گذاری در ایران
در حوزه میوه کیوی داشته و جهت این کار یکی از مدیران ارشد خود

را به همراه وزیر صنایع پایه (کشاورزی) به ایران اعزام می کند.
نمینی میانجی گفت که ایران با تولید بیش از ۲۰۰ هزار تن کیوی در
سال چهارمین تولیدکننده کیوی جهان است. تولید کیوی در ایران در
سال های اخیر از رشد خوبی برخوردار بوده و به تدریج به یکی از
مزیتها برای کشاورزی کشورمان بخصوص در مناطق شمالی تبدیل شده

است.
وی با توجه به روند رو به رشد سطح زیرکشت و افزایش تولید این
محصول در ایران، گفت که اکنون باید با بهبود کیفیت محصول کیوی و
رساندن کیفیت آن به سطح استانداردهای بین المللی زمینه عملی لازم
را برای بازاریابی در سطح کشورهای منطقه و سایر کشورهای جهان

فراهم کرد.
بلندپایه ترین دیپلمات ایران در نیوزیلند گفت که در این راستا می
توان از دانش و تجربه شرکت هایی همانند شرکت زسپری نیوزیلند که
در زمینه تولید، بازاریابی و صادرات کیوی دارای جایگاه بالا و

شناخته شده ای در جهان است، استفاده کرد.
شرکت بین المللی زسپری هم اکنون به ۵۴ کشور جهان کیوی طلایی و سبز
صادر می کند. این شرکت در حوزه تحقیقات کشاورزی، بازاریابی،
نوآوری و تولید نوع جدید کیوی و گسترش عرضه زنجیره ای کیوی با

کیفیت فعال است.



وی گفت که تمامی این ها مواردی هستند که باغداران ایرانی می
توانند با زسپری همکاری کرده و از تجربیات آن بهره مند شوند.

زسپری دارای ۱۷ دفتر در سایر نقاط جهان است. این شرکت تولید برخی
انواع کیوی در نیوزیلند از نوع ‘سان گولد’ را در انحصار خود دارد
و در تلاش است سطح زیر کشت این نوع محصول را سال به سال افزایش

دهد.
شرکت زسپری هم اکنون به چندین کشور آسیایی از جمله چین، ژاپن و
همچنین اروپا کیوی صادر می کند. درآمد صادراتی این شرکت در سال

۲۰۱۶ به یک میلیارد و ۹۰۰ میلیون دلار رسید.

درخواست وزیر کشاورزی از مجلس
برای نوسازی شالیکوبیها

وزیر کشاورزی ضمن بیان اینکه واردات برنج مدیریت شده است، تصریح
کرد: مشکل برنج در زیرساخت آن است و به همین دلیل به دنبال وام
هستیم و از نمایندگان مجلس درخواست داریم که در تجهیز منابع برای

شالیکوبیها به وزارت کشاورزی کمک کند.

به گزارش خبرنگار ایسنا در گیلان، محمود حجتی در مورد وضعیت آب

https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1%d8%ae%d9%88%d8%a7%d8%b3%d8%aa-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%85%d8%ac%d9%84%d8%b3-%d9%86%d9%88%d8%b3%d8%a7/
https://agrofoodnews.com/%d8%af%d8%b1%d8%ae%d9%88%d8%a7%d8%b3%d8%aa-%d9%88%d8%b2%db%8c%d8%b1-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d9%85%d8%ac%d9%84%d8%b3-%d9%86%d9%88%d8%b3%d8%a7/


بندانهای استان گیلان،گفت: حدود شش میلیارد متر مکعب آب بندان در
گیلان وجود دارد که در دریا تخلیه می شود و از آنجا که مجری این
آب بندان ها وزارت جهاد نیست از دولت درخواست کردیم که مسئولیت
آن را به ما بدهد، چرا که می توان این آب بندان ها را تبدیل به

سد کرد.

وی از نمایندگان مجلس درخواست کرد که در تجهیز منابع برای
شالیکوبیها به وزارت جهاد کشاورزی کمک کند.

وزیر جهاد کشاورزی با اشاره به مسئله برنج خاطرنشان کرد: من در
بازار برنج تهران نیستم. همه می دانیم بازار تهران یک صنف مستقل
است و ساختار تشکیلاتی خودش را دارد. آنچه به ما مربوط است؛ این
است که قیمت برنج در فصل برداشت از قیمت توافقی و تضمینی پایین
تر نیاید در حالی که این قیمت توافقی و تضمینی در سال گذشته از

قیمت بازار هم پایین تر بوده است.

حجتی ادامه داد: از سال ۱۳۹۳ ثبت سفارش برنج را محدود کرده ایم،
چراکه ثبت سفارش برنج در شرایطی بود که متقاضی می توانست در هر
زمانی که بخواهد برنج سفارش دهد و حتی آن را تمدید کند، باور
کنید محدود کردن ثبت سفارش برنج و قطع کردن دست دلال ها کار بسیار

سختی بود.

وی در ادامه توضیح داد: در واقع ثبت سفارش برنج را تا آذرماه سال
۱۳۹۴ متوقــف کردیــم و ســپس تعرفههــا را بــه ۴۰ درصــد رسانــده و
مابهالتفاوت آن را حدود ۵۰۰ تومان گذاشتیم. در ادامه به اصلاح و
محدود کردن ثبت سفارش پرداختیم؛ بنابراین باید گفت واردات برنج

مدیریت شده است.

محمود حجتی بیانکرد: مشکل برنج در زیرساخت آن است و به همین دلیل
تلاش کردیم محل ردیف تولید برنج افزایش پیدا کند و به دنبال وام

برای این منظور هستیم.

وی گفت: برای اجرای خط فاینانس نیاز به کمک داریم و تجهیز و
نوسازی یکی از راه های برون رفت از این مشکلات است.

حجتی گفت: مشکل چای سنواتی نیز دغدغه همه ماست و باید برای حل آن
فکری کرد تا بازار چای از بین نرود و وزارت نیرو باید در تأمین

آب چای ما را همراهی کند.



او با بیان اینکه تولید ابریشم را با وجود تعرفه های عادی از ۱۰۰
هزار به یک میلیون رسانده اند، ادامه داد: امیدواریم بتوانیم

تولید تخم نوغان و توت را نیز افزایش دهیم.

بزرگترین مجتمع صنعتی گاوداری
کشور در پارسآباد احداث میشود

عملیات اجرایی بزرگترین مجتمع صنعتی گاوداری مولد کشور با ظرفیت بالغ بر پنج هزار رأس با
حضور وزیر کشاورزی در شهرستان پارس آباد استان اردبیل آغاز شد.

به گزارش خبرنگار مهر، در مراسم کلنگ زنی این مجتمع صنعتی که بعد
از ظهر سه شنبه برگزار شد، رئیس جهاد کشاورزی استان اردبیل طی
سخنانی تأکید کرد: با اجرای این پروژه ۲۰ درصد به ظرفیت تولید

شیر گاوداریهای صنعتی استان اردبیل اضافه خواهد شد.

عدیل سروی احداث این مجتمع را از سوی سرمایه گذاران بخش خصوصی
برشمرد و ادامه داد: این پروژه از اعتبارات دولتی استفاده نکرده
و با صرف هزینه هزار و ۳۲۰ میلیارد ریالی در کمتر از یک سال

پروژه را اجرا خواهد کرد.

https://agrofoodnews.com/%d8%a8%d8%b2%d8%b1%da%af%d8%aa%d8%b1%db%8c%d9%86-%d9%85%d8%ac%d8%aa%d9%85%d8%b9-%d8%b5%d9%86%d8%b9%d8%aa%db%8c-%da%af%d8%a7%d9%88%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c-%da%a9%d8%b4%d9%88%d8%b1-%d9%be/
https://agrofoodnews.com/%d8%a8%d8%b2%d8%b1%da%af%d8%aa%d8%b1%db%8c%d9%86-%d9%85%d8%ac%d8%aa%d9%85%d8%b9-%d8%b5%d9%86%d8%b9%d8%aa%db%8c-%da%af%d8%a7%d9%88%d8%af%d8%a7%d8%b1%db%8c-%da%a9%d8%b4%d9%88%d8%b1-%d9%be/
http://www.mehrnews.com/


وی راه اندازی این طرح را با اشتغالزایی مستقیم برای ۲۴۰ نفر و
اشتغالزایی غیر مستقیم برای هزار و ۸۰۰ تحولی در بحث دامداری و
کشاورزی استان دانست و متذکر شد: این استان یکی از قطب های مهم
دامپروری و کشاورزی کشور محسوب بوده و سالانه بیش از چهار میلیون

تن انواع محصولات و فرآورده های مختلف در آن تولید می شود.

رئیس جهاد کشاورزی استان با بیان اینکه با اتمام پروژه های آب و
خاک در دست اقدام ۱.۴ میلیون تن به میزان تولید محصولات کشاورزی
استان افزوده خواهد شد، ادامه داد: باید توجه داشت که این استان
۱.۹ درصد از مساحت کل کشور را به خود اختصاص داده که نشان می دهد

میزان تولید آن چشمگیر است.

وی در عین حال با تاکید بر لزوم استفاده از تکنولوژیهای روز و
بهرهگیری از توصیههای فنی برای افزایش تولیدات حوزه های مختلف
کشاورزی عنوان کرد: این امر همچنین در کاهش ریسکپذیری سرمایه

گذاری بحث مهمی است.

سروری همچنین با اشاره به سفر وزیر جهاد کشاورزی به این استان
یادآور شد: وی علاوه بر کلنگ زنی مجتمع گاوداری پارس آباد، از
پروژههای آبوخاک در پایاب سد خداآفرین و مزارع غلات و دانههای

روغنی و مجتمع شهرکهای گلخانهای استان نیز بازدید خواهد کرد.


